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2 KWIETNIA 2025

Krasickiego 
w remoncie

Prawomocny wyrok 
dla zabójców 16-letniej Kornelii
\\\ PIASECZNO 

W Sądzie Apelacyjnym 
w Warszawie ogłoszono 
prawomocny wyrok  
w głośnej sprawie zabójstwa 
16-letniej Kornelii K.  
W wyniku postępowania 
sądowego oboje oskarżeni, 
młodzi znajomi ofiary,  
zostali skazani na 25 lat 
pozbawienia wolności.

D o tragicznych wydarzeń w życiu 
Kornelii doszło w 2020 roku. 

Apelację wnieśli zarówno prokurator, jak i obrońcy oskarżonych  
oraz pełnomocnik oskarżycieli posiłkowych, rodzice Kornelii
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Przebudowa ul. Krasickiego obejmie odcinek od skrzyżowania z jezdnią  
serwisową trasy S7 do skrzyżowania z ul. Szkolną i Plonową
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\\\ NOWA WOLA 

czytaj na str. 3

dokończenie na str. 2
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\\\ POWIAT 

Kilka dni temu, późnym 
wieczorem, na niebie pojawiła 
się dziwna spirala. To UFO,  
czy kosmiczny fenomen?

D okładnie w poniedziałek (24 mar-
ca) mieszkańcy powiatu otwo-

ckiego oraz innych części Polski mieli 
okazję zobaczyć niezwykłe zjawisko 
– jasnoniebieską spiralę.

\\\   To zrzut  
paliwa rakiety

Wiele osób zastanawiało się, czym 
jest to tajemnicze światło. Czy to UFO? 

Okazuje się, że nie był to obiekt poza-
ziemski. Zjawisko, które przyciągnęło 
uwagę wielu obserwatorów, to przelot 
drugiego stopnia rakiety Falcon 9 – 
rzadki i efektowny widok na nocnym 
niebie. 

Według ekspertów rakieta prze-
latywała wzdłuż wschodniej granicy 
kraju, a w momencie rozpoczęcia kon-
trolowanego zejścia z orbity wyrzuciła 
resztki paliwa. – Krótko po godz. 21:00 

nad Polską było widać zrzut paliwa 
ze zbiorników drugiego stopnia Fal-
cona 9! – informuje portal „Z głową 
w gwiazdach”. To właśnie ten proces 
spowodował pojawienie się na niebie 
charakterystycznej świetlistej spirali, 
nazywanej także „wirującym wirem 
światła”. Jest to niezwykle rzadki widok, 
który na długo pozostaje w pamięci ob-
serwatorów.

\\\   Projekt  
firmy SpaceX

Falcon 9, należący do firmy SpaceX, 
to jedna z najbardziej zaawansowanych 
rakiet wielokrotnego użytku. Jej misje 
kosmiczne są regularnie realizowane 

na całym świecie, a ich ślady można 
czasami dostrzec również na polskim 
niebie.

Osoby, którym udało się uwiecznić 
to widowisko na zdjęciach, dzielą się 
swoimi fotografiami w mediach spo-
łecznościowych. Zjawisko wzbudziło 
ogromne zainteresowanie zarówno 
wśród miłośników astronomii, jak i 
zwykłych obserwatorów.

Agnieszka Jaskulska

Czym była tajemnicza 
spirala na niebie?

Wiele osób zastanawiało się, czym jest to tajemnicze światło na nocnym niebie
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\\\ PIASECZNO 

Piaseczyńsko-Grójeckie 
Towarzystwo Kolei 
Wąskotorowej przygotowuje 
Izbę Tradycji i poszukuje 
pamiątek związanych  
z wąskotorówką.

P iaseczyńsko-Grójeckie Towarzy-
stwo Kolei Wąskotorowej prowa-

dzi zbiórkę materiałów archiwalnych 
do Izby Pamięci Kolejarzy Kolei Gró-
jeckiej. Cenne są zarówno przedmioty, 
jak i wspomnienia.

– Izba Tradycji będzie miejscem, 
gdzie będziemy mogli wspólnie odkry-
wać naszą bogatą historię, której nieod-
łącznym elementem jest kolej wąskoto-
rowa. Dzięki Państwa pomocy możemy 
stworzyć unikalną przestrzeń, która 

będzie świadectwem bogatej historii 
regionu i inspiracją dla przyszłych po-
koleń – przekazało Towarzystwo.

Poszukiwane są stare fotografie, 
bilety, dokumenty, legitymacje, a prze-
de wszystkim wspomnienia kolejarzy i 
pasażerów. Piaseczyńsko-Grójeckie To-
warzystwo Kolei Wąskotorowej prosi 

o kontakt wszystkich, którzy chcieliby 
pomóc i podzielić się swoimi zbiorami 
i historiami.

Biuro stacji mieści się w Piasecznie, 
przy ul. Sienkiewicza 14. Kontakt przez 
e-mail: historia@kolejka-piaseczno.pl 
lub telefon: 607 155 188. 

RMK

Kolejka zbiera wspomnienia

Dokładnie zaplanowane i przygotowa-
ne przez przyjaciółkę ofiary Martynę 
S. i jej ówczesnego chłopaka Patryka B. 
zabójstwo zszokowało nie tylko lokal-
ną społeczność. Zakopane w płytkim, 
przygotowanym wcześniej w lesie gro-
bie ciało Kornelii przypadkowy prze-
chodzień znalazł dopiero 26 kwietnia 
2020 roku. 

\\\   Uzasadnienie wyroku
Podczas rozprawy, która miała 

miejsce 26 marca, sąd uznał, że oskar-
żeni, Patryk B. i Martyna S., działali w 
sposób brutalny i zaplanowany. Wy-
rok ogłoszony przez Sąd Okręgowy w 
czerwcu 2022 roku zakładał 25-letnie 
pozbawienie wolności, które teraz zo-
stało potwierdzone w kolejnym postę-
powaniu.

Sędzia Rafał Kaniok, uzasadniając 
wyrok, podkreślił, że nie było mowy o 
działaniu w emocjach czy szoku. Oskar-
żeni, zdaniem sądu, systematycznie 
podejmowali kroki, aby ukryć swoje 
działania po zabójstwie. Po dokona-
niu zbrodni zabrali rzeczy Kornelii, a 
Martyna S. wysłała SMS-a do chłopaka 
ofiary, co również wskazuje na przemy-

ślane zachowanie. Podczas rozmów z 
bliskimi ofiary i policją podawali wer-
sję, jakoby widzieli się z dziewczyną i 
rozstali, a potem nie wiedzieli, co się 
z nią stało. Martyna S. miała zachowy-
wać się po zbrodni w sposób normalny, 
funkcjonowała jak wcześniej. 

\\\   Zmiana w wyroku  
i apelacje stron

Apelację wnieśli zarówno proku-
rator, jak i obrońcy oskarżonych oraz 
pełnomocnik oskarżycieli posiłkowych 
- rodziców Kornelii. Przypomnijmy, że 
rodzice brutalnie zamordowanej nasto-
latki chcieli dożywocia dla Patryka B. i 
wydłużenia pobytu w więzieniu Mar-
tyny S. Sąd apelacyjny odrzucił jednak 

w większości ich wnioski, zmieniając 
jedynie termin, po upływie którego 
Patryk B. będzie mógł się ubiegać o 
przedterminowe zwolnienie – dopiero 
po 20 latach odsiadki. Sąd uznał oskar-
żonym na poczet orzeczonych kar okre-
sy tymczasowego aresztowania. Oboje 
w areszcie przebywali od 10 czerwca 
2022 roku.

\\\   Skrucha oskarżonych
Po ogłoszeniu wyroku oboje oskar-

żeni wyrazili skruchę, przepraszając 
rodziców Kornelii. Patryk B. dodał, że 
zdaje sobie sprawę, że żadne słowa nie 
oddadzą straty, jaką ponieśli rodzice 
Kornelii.

Agnieszka Deja

Prawomocny wyrok  
dla zabójców 16-letniej Kornelii
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Rodzice zamordowanej 
nastolatki chcieli 

dożywocia dla Patryka B.



3NR 517 (13) 2 KWIETNIA 2025AKTUALNOŚCI

\\\ NOWA WOLA 

Od 31 marca wprowadzono 
czasową organizację ruchu. 
Ulica Krasickiego w Nowej 
Woli została zamknięta  
na odcinku od skrzyżowania 
z jezdnią serwisową trasy S7 
do skrzyżowania z ulicami 
Szkolną i Plonową.

K ierowcy muszą korzystać z objaz-
dów, a pasażerowie komunikacji 

publicznej z autobusów kursujących 
zmienionymi trasami.

\\\   Zamknięcie ulicy 
i wyznaczone objazdy

Przebudowa ul. Krasickiego obej-
mie odcinek od skrzyżowania z jezdnią 
serwisową trasy S7 do skrzyżowania z 
ul. Szkolną i Plonową. Droga zostanie 
całkowicie zamknięta dla ruchu pojaz-
dów. Wjazd będzie możliwy jedynie dla 
pojazdów budowy oraz dla mieszkań-

ców posesji zlokalizowanych w obrębie 
zamkniętego odcinka. Na końcowym 
etapie inwestycji ulica Krasickiego bę-
dzie całkowicie nieprzejezdna z powo-
du kładzenia nowej nawierzchni. Wy-
konawca na zrealizowanie inwestycji 
ma czas do połowy lipca br.

Zaleca się korzystanie z tras al-
ternatywnych. Pojazdy kierowani są 
dwoma objazdami: pierwszy prowadzi 
ulicami Postępu i Słoneczną (DW 721), 
a następnie do ul. Szkolnej. Drugi wy-
znaczono od strony ronda Krasickiego 
z Postępu, ulicami: Biegusa, Raszyńską, 
Astrów i Plonową.

\\\   Zmiany w komunikacji  
publicznej

W związku z zamknięciem ulicy 
od 31 marca do odwołania zmieniono 

trasy linii 737 i L-4, a autobusy kursują 
według nowych rozkładów jazdy:
Autobus linii 737
W kierunku URSYNÓW PŁN.: POŁU-
DNIOWY–BRAMA PŁD. – … – od skrzy-
żowania ul. Postępu i Słonecznej w m. 
Kolonia Lesznowola: Postępu – NOWA 
WOLA: Postępu – ZGORZAŁA: Postępu 
– … – URSYNÓW PŁN.
W kierunku CM. POŁUDNIOWY–BRA-
MA PŁD. / WŁADYSŁAWÓW: URSY-
NÓW PŁN. – … – od skrzyżowania ul. 
Krasickiego i Postępu w m. Nowa Wola: 
Postępu – KOLONIA LESZNOWOLA: Po-
stępu – … – CM. POŁUDNIOWY–BRAMA 
PŁD. / WŁADYSŁAWÓW.
Autobus linii L-4
W kierunku MYSIADŁO: POŁUDNIO-
WY–BRAMA PŁD. – … – LESZNOWO-
LA: Gminna – Szkolna – NOWA WOLA: 

Szkolna – zawrotka na rondzie Krasi-
ckiego/Szkolna – Szkolna – LESZNO-
WOLA: Szkolna – Słoneczna – KOLO-
NIA LESZNOWOLA: Słoneczna – NOWA 
WOLA: Postępu – Krasickiego – … – MY-
SIADŁO.
W kierunku CM. POŁUDNIOWY–BRA-
MA PŁD.: MYSIADŁO – … – NOWA WO-
LA: Krasickiego – Postępu – KOLONIA 
LESZNOWOLA: Słoneczna – LESZNO-
WOLA: Słoneczna – Szkolna – od skrzy-
żowania ul. Gminna i Szkolna: Szkolna 
– NOWA WOLA: Szkolna – zawrotka na 
rondzie Krasickiego/Szkolna – Szkolna 
– LESZNOWOLA: Szkolna – Gminna – 
… – CM. POŁUDNIOWY–BRAMA PŁD.
Zmiany w przystankach

Zawieszone zostały przystanki: 
Nowa Wola 01, Nowa Wola 02, Postę-
pu 01.

Wznowione zostanie funkcjonowanie 
przystanku: Postępu 04 (4818) – jako 
przystanek na żądanie dla linii 737 i 
L-4.
Uruchomione zostały również przy-
stanki tymczasowe:
• NOWA WOLA 52 – zlokalizowany na 
istniejącym chodniku przy ul. Szkol-
nej w miejscowości Nowa Wola, przed 
skrzyżowaniem z ul. Krasickiego, w 
kierunku północnym (dla linii L-4, na 
żądanie).
• POSTĘPU 54 – zlokalizowany na ist-
niejącym chodniku przy ul. Postępu w 
m. Kolonia Lesznowola, za skrzyżowa-
niem z ul. Słoneczną, w kierunku pół-
nocnym (dla linii 737 i L-4, na żąda- 
nie).

RMK

Krasickiego w remoncie
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Wykonawca  
na zrealizowanie 

inwestycji ma czas  
do połowy lipca br.
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\\\ PIASECZNO 

Jednym z haseł promocyjnych 
gminy jest „Piaseczno 
rowerowe”. Okazuje się 
jednak, że o ile jednoślady 
są chętnie wybieranym 
środkiem transportu, o tyle 
z ich zaparkowaniem jest już 
problem.

R adna Olga Śmietanowska zwróciła 
uwagę na niewystarczającą licz-

bę stojaków rowerowych w okolicach 
dworca PKP. Z pociągów korzysta co-
dziennie setki mieszkańców, którzy na 
stację dostają się nie tylko samochoda-
mi i autobusami. Równie chętnie wy-
bierane są rowery. Jednak jak zauwa-
żyła radna – stojaków na jednoślady 
jest mniej niż chętnych na przypięcie 
roweru.

\\\   Zajęte stojaki i rowery 
przypinane do barierek

– W chwili obecnej wszystkie sto-
jaki około godziny 8:00 rano w dniach 
od poniedziałku do piątku są zajęte i 
mieszkańcy, którzy dojeżdżają na PKP 
w celu przesiadki w pociąg czy auto-
bus, przyczepiają swoje rowery wzdłuż 
barierek, co niekorzystnie wpływa na 
estetykę tego miejsca i bezpieczeństwo 
pozostawionych jednośladów – zauwa-
żyła Olga Śmietanowska.

Radna poprosiła o rozważenie 
możliwości dostawienia stojaków ro-
werowych na terenie dworca PKP po 
obu stronach – od ulicy Dworcowej, jak 
i od strony osiedla Orężna tuż przy ul. 
Reymonta.

\\\   Potrzebne stojaki  
po obu stronach dworca

Poprosiliśmy Olgę Śmietanowską o 
komentarz dotyczący interpelacji.

– Dojeżdżam do pracy do Warsza-
wy prawie codziennie i widzę, że około 

godziny 8:30 okolice dworca „pękają 
w szwach” - zajęte są parkingi dla aut 
na Towarowej, przy Dworcowej oraz 
po drugiej stronie torów, czyli na ul. 
Reymonta, a także wszystkie stojaki na 
rowery. Jednoślady przypinane są do 
barierek kładki po obu stronach torów 
- wygląda to nieestetycznie, choć sam 
fakt, że ludzie wybierają rower zamiast 
auta, jest mega! Miło by było jednak 
zostawiać rower w miejscu do tego 
przeznaczonym, a najlepiej tam, gdzie 
sięgają kamery monitoringu miejskiego 
(jest tylko po stronie dworca) – przeka-
zała nam radna.

\\\   Więcej stojaków  
to więcej rowerzystów?

Olga Śmietanowska podkreśla 
również, że zwiększenie liczby stoja-
ków może zachęcić kolejne osoby do 
wybierania rowerów jako opcji dojaz-
du.

– Dostawienie stojaków jest w mo-
jej ocenie podwójnie zasadne: raz, że po 
prostu jest taka potrzeba, a dwa, żeby 
była to po prostu możliwość. Być może 
kolejne osoby wybiorą ten sposób do-
jazdu do PKP, żeby później przesiąść się 
w tak zwany „zbiorkom”: pociąg, skm, 
autobus – dodaje Olga Śmietanowska.

Agnieszka Deja

Rowerowe Piaseczno 
bez miejsca na rowery?

Stojaków na jednoślady jest mniej niż 
chętnych na przypięcie roweru
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Dobra wiadomość  
dla mieszkańców Cieciszewa 
i Piasek. Zaplanowano nowy 
odcinek sieci wodociągowej. 
Kiedy zakończą się prace i co 
dokładnie zostanie wykonane?

G mina Konstancin-Jeziorna doko-
nała wyboru wykonawcy projektu 

budowy sieci wodociągowej w Cieci-
szewie i Piaskach. W przetargu wzięło 
udział pięć firm, jednak najkorzystniej-
szą ofertę przedstawiła firma Sławomir 
Dymowski IBF z Białej Podlaskiej. Umo-
wa została podpisana 17 marca 2025 
roku, a jej wartość wynosi 494 460,00 
zł. Zakończenie prac przewidziano na 
koniec listopada 2025 roku.

W ramach inwestycji powstanie 
nowy odcinek sieci wodociągowej o 

długości około 1,1 kilometra. Roboty 
obejmą nie tylko wykonanie głównego 
ciągu, ale także odejść do granic posesji. 
Projekt zakłada również montaż nie-
zbędnej armatury – zasuw, hydrantów 
i trójników sieciowych – które zapew-
nią prawidłowe funkcjonowanie całej 
instalacji.

Roboty będą prowadzone na działkach 
nr:
• 143/10 oraz w pasie dawnej drogi 
wojewódzkiej nr 868 (obecnie droga 
powiatowa nr 2806W) – na działce nr 
316 w Cieciszewie,
• 42/4 oraz w pasie dawnej drogi woje-
wódzkiej nr 868 (obecnie droga powia-
towa nr 2806W) – na działce nr 42/3 
w Piaskach,
• 74, 114/1 i 22 w Piaskach.

Po zakończeniu robót budowla-
nych wykonawca zajmie się również 
przywróceniem stanu nawierzchni 
drogowych w miejscach, gdzie pro-
wadzone będą prace. To oznacza, że 
do końca listopada mieszkańcy mogą 
spodziewać się nie tylko nowego wo-
dociągu, ale także uporządkowanej 
przestrzeni po zakończeniu inwestycji.

Agnieszka Deja

\\\ PRAŻMÓW 

Gmina Prażmów inwestuje 
w lepsze oświetlenie przejść 
dla pieszych, by zwiększyć 
bezpieczeństwo mieszkańców.

P od koniec marca gmina Prażmów 
rozpoczęła modernizację przejść 

dla pieszych. Nad pasami pojawiło się 
nowe oświetlenie, które sprawi, że 
kierowcy dostrzegą oczekujących na 
przekroczenie drogi. Doświetlenia do-
czekały się dwa przejścia – w Łosiu na 
ul. 6-go Września oraz w Gabryelinie na 
ul. Dębowej. Urząd planuje kontynua-
cję zadania. Koszt modernizacji dwóch 
przejść, to około 7.500 zł.

\\\   Mieszkańcy wskazują  
kolejne miejsca

Wpis w mediach społecznościo-
wych dotyczący doświetlania zebrał 
liczne komentarze mieszkańców, któ-
rzy zaznaczali, gdzie jeszcze należałoby 
poprawić widoczność przejść. Pojawiły 
się także prośby o chodniki i przejścia 
dla pieszych.

– Piskórka również się przypomi-
na, oświetlenie na ulicy Jagodowej to 
tragedia, nie wspomnę o chodniku lub 
jakimkolwiek poboczu, żeby przejść, 
pasy na przystanek też by się przydały 
– zasugerowała pani Martyna.

– W Piskórce jest dramat, tam by 
się przydało podziałać. Potrzebny jest 
chodnik i może jakieś znaki drogowe 

bo ludzie totalnie zapominają że tam 
jest ograniczenie prędkości do 50 km 
na godzinę, najlepiej fotoradar – dodała 
pani Maja.

RMK

Nowa sieć wodociągowa 
w Cieciszewie i Piaskach

Bezpieczniej na przejściach
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\\\ PIASECZNO 

Mieszkańcy okolic ulicy 
Prusa mają dość nocnych 
hałasów i libacji w pobliskim 
parku. Wiceprzewodnicząca 
Magdalena Woźniak apeluje  
o większy nadzór i porządek 
tej części miasta. Magistrat  
już zainterweniował.

W iceprzewodnicząca Magdalena 
Woźniak zwróciła się do burmi-

strza z kwestią spotkań odbywających 
się w nieoświetlonej i pozbawionej mo-
nitoringu części parku. Mieszkańcy z ul. 
Prusa narzekają, że wieczorami i nocą 
spotykający się tu ludzie zachowują się 
głośno, zakłócają porządek publiczny i 
ciszę nocną. W dodatku często są pod 
wpływem alkoholu, co powoduje po-
czucie zagrożenia wśród mieszkańców. 
Bywa, że osoby te szukają ustronnego 
miejsca na tzw. górce tuż za zabudowa-
niami i reagują agresywnie na próby 
zwrócenia im uwagi. 

 – Z tego powodu wskazane byłyby 
częstsze, nie tylko „na wezwanie”, pa-
trole policji w tym miejscu, szczególnie 
kiedy temperatura sprzyja „plenero-
wym posiedzeniom” – dodała Magda-
lena Woźniak. 

Wiceprzewodnicząca przekazała 
także w piśmie prośbę mieszkańców 
ul. Prusa, dotyczącą możliwości odgro-
dzenia części parku od ulicy. 

Na wniosek radnej odpowiedziała 
wiceburmistrz Hanna Kułakowska-
-Michalak. Jak zapewniła – złożono 
pismo do Komendy Powiatowej Policji 
w Piasecznie z prośbą o zadysponowa-
nie dodatkowych patroli w tym rejonie. 
Dodatkowo lokalizacja ta została objęta 
zintensyfikowanym nadzorem straży 
miejskiej.

\\\   Reakcja służb  
na sygnały mieszkańców

Komendant Straży Miejskiej w 
Piasecznie, Jacek Anczarski, przekazał 
nam, że w tym roku – do 24 marca – 
przeprowadzono 268 kontroli parku 
miejskiego i nie stwierdzono żadnych 
sytuacji, które można by opisać jako 
libacje.

– W ubiegłym roku odnotowywali-
śmy takie zgłoszenia od mieszkańców 
(szczególnie bloków przy ul. Żerom-
skiego). Zazwyczaj jednak zakłócenia 
spokoju występowały po godz. 22.00, 
czyli po zakończeniu pracy przez Straż 
Miejską w Piasecznie. Zgłoszenia wy-
stępują głównie w okresie letnim i 
dotyczą miejsca przylegającego do 
bloków przy ul. Żeromskiego, tj. za sta-
wem. Miejsce to nie jest objęte monito-
ringiem miejskim – dodał Komendant.

\\\   Kanał już posprzątany
Magdalena Woźniak zwróciła się 

również do burmistrza z prośbą o zle-
cenie oczyszczenia koryta Kanału Pia-
seczyńskiego na wysokości parku. W 

korycie zalegają nie tylko gałęzie, lecz 
także śmieci, w tym butelki. To jednak 
niejedyne miejsce, na które służby po-
rządkowe powinny zwrócić uwagę…

– Proszę też o uprzątnięcie terenu 
wzdłuż kanału po obu jego stronach 
(od Parku i od ulicy Prusa) ze śmieci, 
butelek i innych znajdujących się tam 
licznie śladów nocnych libacji alkoho-
lowych oraz zabezpieczenie całkowicie 
odkrytego wlotu, prawdopodobnie do 
jakiegoś kanału wodno-melioracyjne-
go, znajdującego się tuż przy Kanale 
Piaseczyńskim, w pasie zielonym od 
strony ul. Prusa (mniej więcej na wyso-
kości ul. Orzeszkowej). Dziura o średni-
cy około pół metra i głębokości ok. 1,5 
stwarza zagrożenie dla ludzi i zwierząt 
– dodała wiceprzewodnicząca.  

W piątek (28 marca) wicebur-
mistrz Robert Widz odpowiedział na 
interpelację Magdaleny Woźniak i prze-
kazał, że Kanał oraz teren wokół zosta-
ły już posprzątane. Naprawiona została 
też uszkodzona studzienka, którą za-
bezpieczono odpowiednią pokrywą.

Agnieszka Deja

Balangi w parku i śmieci 
nad kanałem
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Złożono już pismo do Komendy Powiatowej Policji w Piasecznie z prośbą  
o zadysponowanie dodatkowych patroli w rejon parku

\\\ TARCZYN 

Rozpoczęto prace nad nowym 
projektem, który ma  
na celu poprawę sytuacji  
przy Szkole Podstawowej  
im. J. Stępkowskiego.

S trefa „Kiss & Ride” ma ułatwić ro-
dzicom podwożenie uczniów do 

placówki edukacyjnej. Głównym za-

mierzeniem projektu jest usprawnienie 
organizacji dowozu dzieci do szkoły, 
a w efekcie poprawa bezpieczeństwa. 
Specjalnie wyznaczona strefa ma 
przyczynić się do zmniejszenia ryzyka 
niebezpiecznych sytuacji, które mogą 
występować w rejonie placówki.

Dzięki planowanym rozwiązaniom, 
wszyscy użytkownicy dróg, w tym piesi 
i kierowcy, zyskają większy komfort po-
ruszania się w obszarze szkoły.

Jak podaje urząd w planie jest 
wyznaczenie strefy krótkiego postoju, 
czyli miejsca, w którym rodzice będą 
mogli bezpiecznie odbierać i dowozić 
dzieci. Teren przed szkołą zostanie 
zagospodarowany tak, by kierowcy 
z łatwością mogli podjechać i zatrzy-
mać się, by dziecko wysiadło. Celem 
jest ułatwienie poruszania się pieszym 
i kierowcom poprzez odpowiednie 
oznakowanie oraz organizację ruchu, 

która zmniejszy chaos i zwiększy bez-
pieczeństwo.

– Obecnie jesteśmy na etapie prac 
projektowych. Po ich zakończeniu pla-
nujemy konsultacje społeczne, podczas 
których mieszkańcy będą mogli zgłosić 
swoje uwagi i sugestie dotyczące pro-
ponowanych rozwiązań - przekazała w 
mediach społecznościowych burmistrz 
gminy Tarczyn, Dorota Lisicka.

Agnieszka Deja

Strefa „Kiss & Ride” 
przy szkole
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W planie jest wyznaczenie miejsca, w którym rodzice będą mogli bezpiecznie 
dowozić i odbierać dzieci
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\\\ GÓRA KALWARIA 

Gmina Góra Kalwaria  
rozważa zakup za 2 mln zł 
schroniska dla psów.  
Oferta dotyczy obiektu  
w Czaplinku.

O pieka nad bezdomnymi psami to 
zadanie własne gmin. Gmina w 

drodze przetargu wyłania firmę lub 
organizację, której płaci za odławianie 
i opiekę nad zwierzętami. Te koszty 
ciągle rosną – bo po pierwsze rośnie 
ilość odławianych lub oddawanych 
do schronisk zwierząt, po drugie stale 
zmieniają się przepisy, które nakazują 
właścicielom schronisk polepszanie 
warunków ich podopiecznych. To nie 
jest jedyny problem. W województwie 
mazowieckim jest 314 gmin, a tylko 
13 schronisk. Większość to schroniska 
małe, które ograniczają przyjęcia stale 
rosnącej ilości bezdomnych zwierząt. 
Kolejny problem to brak odpowiedzi na 
zapytanie ofertowe na odławianie – nie 
ma chętnych na tę usługę. 

\\\   Jak jest teraz?
Gmina Góra Kalwaria, podobnie jak 

siedem innych gmin w województwach 
łódzkim i mazowieckim, ma podpisaną 
umowę ze Schroniskiem „Na 4 Łapy” 
w Czaplinku. Umowa na 17 miesięcy 
obowiązuje od 1 lutego 2025, jej koszt 
to 550 800,00 złotych i obejmuje tylko 
opiekę na ryczałtowo policzoną ilość 
70 psów, przebywających w schronisku 
rotacyjnie. Dodatkowo gmina ma umo-
wę na odławianie bezdomnych zwie-

rząt na 13 500,00 zł, ale tylko do końca 
kwietnia tego roku. Potem gmina musi 
wyłonić firmę, która się tym zajmie – 
ale brak chętnych. Odławianie wymaga 
przeszkolonych pracowników, specja-
listycznych samochodów, jest trudne 
i nie jest obowiązkowe dla właścicieli 
schronisk. 

\\\   Konwent  
burmistrzów i wójtów

Na 1 kwietnia (i to nie jest żart) za-
planowano spotkanie włodarzy gmin 
powiatowych w tej sprawie. Wszyscy 
szukają rozwiązań. Właściciel schroni-
ska w Czaplinku jest skłonny sprzedać 
obiekt za 2 mln złotych – ogrodzony 
teren, pawilony i infrastrukturę. Ten za-
kup może się opłacać mimo wysokich 
kosztów prowadzenia – ok. 400 000,00 
złotych rocznie – jeśli udział w inwe-
stycji zadeklaruje kilka gmin. Oprócz 
prawdopodobnej opłacalności tej in-

westycji, gminy mogą uniezależnić się 
od braku wolnych miejsc w prywat-
nych schroniskach i na stałe rozwiążą 
psi problem. 

\\\   Biznesy gminne  
w planowaniu

Budżet Gminy Góra Kalwaria nie 
wystarcza na wszystkie plany samorzą-
du. Od czasu do czasu radni zgłaszają 
pomysły na powiększenie dochodów 
gminy. W poprzedniej kadencji padały 
pomysły otwarcia gminnej stacji ben-
zynowej, budowy biogazowni i spalarni 
śmieci –  dwie ostatnie inicjatywy nie 
znalazły przychylności mieszkańców, 
stacja benzynowa nie była nawet ana-
lizowana do wdrożenia. Czy gminne 
schronisko dla zwierząt będzie pierw-
szą dochodową inicjatywą? Czas po-
każe.

Beata Polaczyńska

Gmina poprowadzi  
schronisko dla psów?
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Zwykły dzień z „psiego życia” w schronisku

\\\ PRAŻMÓW 

Wójt Gminy Prażmów,  
Michał Kmiecik, przekazał  
w mediach społecznościowych 
dobrą wiadomość, dotyczącą 
placówki pocztowej.

W połowie marca wójt, w swoim 
tradycyjnym już internetowym 

podsumowaniu działalności, poinfor-
mował, że umowa na wynajem po-
mieszczeń zajmowanych przez Pocztę 
Polską dobiega końca. Prowadzono roz-
mowy w celu zawarcia nowej umowy. 
Wtedy też wójt rozpoczął dyskusję na 
temat zmian godzin otwarcia placówki.

– Wystąpiliśmy z wnioskiem o 
wydłużenie godzin otwarcia placówki 
pocztowej w Prażmowie, by była bar-
dziej dostępna dla mieszkańców – na-
pisał w mediach społecznościowych.

Pozytywna odpowiedź przyszła 27 
marca. Zmiana godzin otwarcia nastą-

piła 1 kwietnia. Wydłużony został czas 
pracy placówki. W poniedziałki poczta 
czynna jest od godz. 13.00 do 20.00, 
we wtorki, środy i piątki pracuje od 
8.00 do 15.00, a w czwartki od 11.00  
do 18.00. 

– Przy obecnej liczebności eta-
tów na poczcie - całkiem udany efekt 
podjętych rozmów – podkreślił wójt 

Michał Kmiecik w mediach społecznoś-
ciowych.

\\\   Zmiana godzin  
także w urzędzie?

W połowie marca wójt poruszył 
także temat zmian godzin pracy urzę-
du.

– Co sądzicie Państwo o pomyśle 
zmiany godzin otwarcia urzędu gmi-
ny w piątki na 7.00-15.00? Dałoby to 
możliwość odwiedzenia urzędu przed 
pracą, co w rzeczywistości dałoby dru-
gi dzień na urzędowe formalności bez 
konieczności brania urlopu w pracy. 
Gdyby ten pomysł wszedł w życie, go-
dziny otwarcia urzędu wyglądałyby na-
stępująco: poniedziałek 10.00-18.00, 
od wtorku do czwartku 8.00-16.00, 
w piątek 7.00-15.00 – napisał Michał 
Kmiecik w sieci.

Ostateczna decyzja w tej sprawie 
jeszcze nie zapadła.

Agnieszka Deja

Poczta będzie czynna dłużej

Zmiana godzin otwarcia poczty  
nastąpiła 1 kwietnia
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\\\ PIASECZNO 

Czy w okolicy Szkoły 
Podstawowej nr 2 pojawi 
się fotopułapka? Z takim 
wnioskiem do burmistrza 
zwróciła się radna Olga 
Śmietanowska.

P omysłowa radna zwróciła uwagę 
na niebezpieczne sytuacje, które 

w ostatnich miesiącach miały miejsce 
w okolicach podstawówki przy al. Kasz-
tanów.

– Co najmniej czterokrotnie w 
ciągu ostatnich trzech miesięcy cztery 
różne auta wjechały na podjazd posesji 
znajdującej się obok szkoły na al. Kasz-
tanów, przejeżdżały dłuższy odcinek 
ścieżką rowerową oraz chodnikiem 
wzdłuż ogrodzenia szkoły i wyjeżdża-
ły z powrotem na ulicę na wysokości 

bramy szkoły. Wszystko w celu dowozu 
i wysadzenia dziecka jak najbliżej furt-
ki – relacjonuje w piśmie Olga Śmieta-
nowska.

Na profilu radnej w mediach spo-
łecznościowych zamieszczony jest tak-
że film dokumentujący jeden z takich 
„wyczynów”.

\\\   Szkoła bezradna  
wobec agresji kierowców

– Społeczność szkolna przez pe-
wien czas próbowała na własną rękę 
dowiedzieć się, którzy rodzice do-
puszczają się takiej praktyki, niestety z 
uwagi na agresywne zachowania tych 
kierowców nie chcą już dłużej podej-
mować się rozwiązania tego problemu. 
Proszą o stanowczą reakcję, bo coraz 
więcej uczniów szkoły zaczyna dojeż-
dżać na dwóch/czterech kółkach lub 
przychodzić pieszo do placówki, po-

ruszając się właśnie tym chodnikiem i 
ścieżką rowerową – zaznaczyła radna.

\\\   Propozycja  
montażu fotopułapki

Olga Śmietanowska zapropono-
wała zamontowanie fotopułapki na 
ogrodzeniu szkoły. Miałaby ona znaj-
dować się na przykład na bramie i być 
skierowana na chodnik i ścieżkę w 
stronę nadjeżdżających od ul. 3 Maja 
aut. W ten sposób można by zidenty-
fikować nieodpowiedzialnych kierow-
ców i wyeliminować niebezpieczne  
zachowania.

Agnieszka Deja

Fotopułapka zdyscyplinuje 
kierowców?

\\\ TARCZYN 

W środę (26 marca)  
w Tarczynie odbyło się 
spotkanie władz gminy 
z przedstawicielami 
Mazowieckiego Zarządu  
Dróg Wojewódzkich.

W izyta miała charakter wizji lokal-
nej i służyła omówieniu najważ-

niejszych potrzeb zgłoszonych przez 
samorząd. Na miejscu rozmawiano o 
kilku kluczowych projektach drogo-
wych, które mają znaczący wpływ na 
codzienność mieszkańców.

Jednym z najważniejszych punk-
tów rozmów była budowa chodnika 
wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 876 – 
od drogi krajowej nr 7 w Tarczynie do 
ronda na rozwidleniu w kierunku Łosia 
i Piaseczna. To inwestycja, którą gmina 
traktuje jako priorytet.

– Budowa chodnika przy DW 876 
to nasz kluczowy projekt. Wizja lokalna 
potwierdziła zasadność tego zadania i 
liczymy na dalszą, dobrą współpracę z 
MZDW – podkreśla burmistrz Tarczy-
na, Dorota Lisicka.

Omówiono także kwestie związane 
z planowaną budową chodnika wzdłuż 
ul. 1 Maja w kierunku cmentarza. Głów-
ną przeszkodą pozostaje brak zgody 
Wód Polskich na przebudowę mostku, 
który znajduje się w pasie planowanej 
inwestycji.

Rozwiązaniem ma być popro-
wadzenie chodnika po południowej, 

szerszej stronie ulicy oraz oddzielenie 
budowy chodnika od przebudowy 
mostku. Tymczasowo powstanie lek-
ka, niezwiązana z gruntem konstruk-
cja mostkowa, która pozwoli rozpocząć 
prace przy chodniku, niezależnie od 
dalszych uzgodnień formalnych.

Szczególną uwagę poświęcono tak-
że bezpieczeństwu ruchu drogowego w 
obrębie skrzyżowań starego śladu DK7 
z ulicami Warszawską, Stępkowskiego 
i Komornicką.
• DK7 / ul. Warszawska – rozważane 
są dwa warianty poprawy bezpieczeń-
stwa: montaż sygnalizacji świetlnej lub 
budowa pasa włączającego do ruchu 
w kierunku Warszawy. Gmina planuje 
zlecić opracowanie opinii projektowej.
• DK7 / ul. Stępkowskiego – niestety, 
przebudowa tego skrzyżowania została 

uznana za mało realną z uwagi na zbyt 
bliską odległość od innych skrzyżowań. 
Obecnie nie przewiduje się możliwości 
jego modernizacji.
• DK7 / ul. Komornicka – planowa-
ny jest montaż sygnalizacji świetlnej 
dla skrętu w lewo oraz uruchomienie 
obecnie nieczynnych fotoradarów, co 
ma znacząco poprawić bezpieczeństwo 
w tym rejonie.

Wizyta przedstawicieli MZDW i 
przeprowadzona wizja lokalna są ko-
lejnym etapem na drodze do realizacji 
zaplanowanych inwestycji. To kolejny 
krok zmierzający do rozpoczęcia prac 
projektowych. Obie strony zadeklaro-
wały chęć dalszej współpracy i ustaliły 
plan kolejnych działań.

Agnieszka Deja

Chodniki, skrzyżowania  
i przyszłość dróg
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Szczególną uwagę poświęcono także bezpieczeństwu ruchu drogowego  
w obrębie skrzyżowań starego śladu DK7 z ulicami Warszawską,  
Stępkowskiego i Komornicką
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OGŁOSZENIE POWIATOWEGO URZĘDU PRACY W PIASECZNIE
Powiatowy Urząd Pracy w Piasecznie rozpoczyna realizację projektu „Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych w powiecie piaseczyńskim (II)”  

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego Plus  w ramach Funduszy Europejskich dla Mazowsza 2021-2027 Oś priorytetowa VI 
Fundusze Europejskie dla aktywnego zawodowo Mazowsza Działanie 6.1 – Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych.

Każdy uczestnik projektu zostanie objęty bezkosztowymi formami wsparcia, tj. pośrednictwem pracy, poradnictwem zawodowym. U każdego 
uczestnika zostanie przeprowadzona pogłębiona analiza umiejętności, predyspozycji i problemów zawodowych, a także diagnozowanie deficytów 
w zakresie umiejętności: cyfrowych (z możliwością uzupełnienia), zielonych oraz niezbędnych w zawodach związanych z usługami zdrowotnymi  
i opiekuńczymi.

Głównym celem projektu jest aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych na rynku pracy, zarejestrowanych w PUP w Piasecznie. Dzięki udziałowi  
w projekcie osoby bezrobotne podejmą pracę, założą własne firmy, nabędą nowe kwalifikacje dostosowane do potrzeb pracodawców co zwiększy ich 
szanse na znalezienie zatrudnienia w przyszłości.

Rezultatem działań prowadzonych w ramach projektu będzie zaktywizowanie 87 osób (42 kobiet, 45 mężczyzn) bezrobotnych zarejestrowanych  
w Powiatowym Urzędzie Pracy w Piasecznie, znajdujących się w trudnej sytuacji na rynku pracy, należących do co najmniej jednej z niżej wymienionych grup:
• osoby młode w wieku 18-29 lat,
• osoby długotrwale bezrobotne (zarejestrowane w tut. Urzędzie co najmniej 12 miesięcy),
• osoby w wieku 50 lat i więcej,
• osoby z wykształceniem odpowiadającym poziomowi ISCED 3 i niższym (podstawowe, gimnazjalne, ponadgimnazjalne, średnie, zawodowe)
• osoby z niepełnosprawnością,
• kobiety.
Wsparcie osób młodych w ramach projektu będzie udzielane zgodnie ze standardami określonymi w Gwarancji dla Młodzieży w Polsce.
W 2025 roku w ramach projektu będą realizowane następujące formy wsparcia:
• staże – 20 osób (w tym  10 osób młodych)
• szkolenia – 17 osób (w tym 9 osób młodych)
• jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej – 23 osoby (w tym 10 osób młodych)
W 2026 roku w ramach projektu będą realizowane następujące formy wsparcia:
• staże – 9 osób (w tym 4 osoby młode)
• szkolenia – 9  osób (w tym 3 osoby młode)
• jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej – 9 osób (w tym 4 osoby młode)

Rekrutacja uczestników do projektu będzie prowadzona zgodnie z zasadą równości szans i niedyskryminacji a także równości szans kobiet i mężczyzn 
oraz z wyeliminowaniem stereotypów związanych z płcią tj. w ogłaszanych naborach oraz podczas wydawania skierowań urząd nie będzie dyskryminował 
kandydatów/kandydatek ze względu na płeć lub niepełnosprawność.

Biuro projektu znajduje się w siedzibie Powiatowego Urzędu Pracy w Piasecznie przy ul. Czajewicza 2/4 w Piasecznie, na I piętrze, w trzykondygnacyjnym 
budynku wyposażonym w klatkę schodową oraz windę dostosowaną dla osób poruszających się na wózkach inwalidzkich oraz dla osób niewidomych 
(oznakowanie alfabetem Braille’a). Budynek wyposażony jest w plan tyflograficzny. Dla osób, które niekomfortowo czują się wśród większej liczby osób, 
Urząd umożliwia załatwienie spraw w pokoju cichej obsługi. Do Urzędu można wejść z psem asystującym lub psem przewodnikiem. Na parkingu znajdują 
się wyznaczone miejsca parkingowe dla osób z niepełnosprawnościami.
Projekt realizowany jest zgodnie z zasadą równości szans i niedyskryminacji, w tym zapewnienia dostępności dla osób z niepełnosprawnościami 

oraz zasadą równości szans kobiet i mężczyzn
Wartość projektu w 2025 r. i 2026 r. ogółem: 2 303 293,50 PLN w tym dofinansowanie z UE: 1 151 646,75 PLN.
Wartość projektu w 2025 r.: 1 605 676,32 PLN w tym dofinansowanie z UE: 802 838,16 PLN
Wartość projektu w 2026 r.: 697 617,18 PLN w tym dofinansowanie z UE: 348 808,59 PLN

Szczegółowe informacje oraz aktualne nabory zamieszczone są na stronie internetowej Urzędu: 
www.piaseczno.praca.gov.pl oraz na profilu Facebook.

#FunduszeUE

\\\ GÓRA KALWARIA 

Okazuje się, że PSZOK w Górze 
Kalwarii nie przyjmuje od 
mieszkańców pozostałości 
styropianu budowlanego 
po ociepleniu ich własnych 
budynków jednorodzinnych. 
Dlaczego tak się dzieje?

J eśli chodzi o listę odpadów, które 
mogą być przyjmowane do PSZOK-u, 

nie jest to gminne „widzimisię”. Każ-
dy PSZOK w Polsce może przyjąć tyl-
ko takie odpady komunalne, które są 
określone przepisami tj. ustawą z dnia 
13 września 1996 roku o utrzymaniu 
czystościi porządku w gminach. Defi-
nicję odpadów komunalnych określa 
ustawa z dnia 14 grudnia 2012 roku 
– tłumaczy Naczelnik Wydziału Eko-
logii i Gospodarki Odpadami Monika  
Radzikowska. 

\\\   Jak jest u sąsiadów?
PSZOK w Gminie Piaseczno, 19 ki-

lometrów od granic Góry Kalwarii, w 
oparciu o tę samą ustawę o odpadach 
komunalnych, styropian budowlany od 
swoich mieszkańców przyjmuje. Nie 
można ich wystawiać przed własne 
posesje, ale do PSZOK można zawieźć 

i zostawić – w ramach abonamen- 
tu za wywóz odpadów komunalnych. 
Styropian budowlany po ociepleniu 
własnych budynków przyjmuje też 
PSZOK w Tarczynie – właściwie bez 
ograniczeń, o ile ilości są uzasadnio-
ne wielkością posesji. Też w ramach 
miesięcznego abonamentu za odbiór 
odpadów komunalnych. Prażmów też 
odbiera – bez problemów i ograni-
czeń, o ile ilości nie wskazują na pro-
wadzenie działalności gospodarczej. 
Konstancin-Jeziorna, podobnie jak Gó-
ra Kalwaria, nie odbiera. Lesznowola  
też nie.

\\\   3x3 – co na to  
Ustawodawca?

Ministerstwo Klimatu i Środowiska 
tłumaczy, że w roku 2022 wprowadzo-
no wyłączenie odpadów budowlanych 
ze zbioru odpadów komunalnych, ale 
zachowano możliwość odbioru odpa-
dów budowlanych i rozbiórkowych 
pochodzących z gospodarstw domo-
wych w ramach gminnego systemu 
gospodarowania odpadami. Dzieje się 
tak wtedy, kiedy sami właściciele bu-
dynków prowadzą remonty. Gmina w 
regulaminie utrzymania czystości i po-
rządku określa zasady i ilości odbioru 
odpadów budowlanych oraz wskazuje 

punkt selektywnego odbioru takich 
odpadów.

\\\   Ile kosztuje mieszkańca 
niekorzystna interpretacja 
przepisów?

Gmina Góra Kalwaria publikuje 
na BIP listę prywatnych podmiotów, 
które odbierają odpady budowlane i 
rozbiórkowe. Są na niej firmy z różnych 
miejsc na Mazowszu – sprawdziliśmy 
dwie firmy z najbliższego Konstancina-
-Jeziorny. Koszt postawienia średniego 
kontenera to kwota od 850 do 1100 
złotych. Miesięczny abonament za wy-
wóz odpadów komunalnych to kwota 
33,86 zł na osobę – różnica tych kwot 
to koszt interpretacji ustawy.

Tekst i zdjęcie 
Beata Polaczyńska

Utylizacja styropianu  
– misja niemożliwa

\\\ GÓRA KALWARIA 

Maluchy uczęszczające  
do Żłobka Miejskiego  
w Górze Kalwarii już 
niebawem będą mogły 
korzystać z nowoczesnych  
i atrakcyjnych elementów 
placu zabaw.

G mina Góra Kalwaria pozyskała 172 
690 zł dofinansowania na dopo-

sażenie tej przestrzeni, dzięki czemu 
najmłodsi mieszkańcy miasta zyskają 
jeszcze więcej powodów do radości.

\\\   Plac zabaw 
W ramach inwestycji przy żłobku 

pojawi się nowa, duża piaskownica, 
zestaw do zabawy w piasku oraz trzy-
częściowy mini zestaw pojazdów bu-
dowlanych, idealnych do kreatywnych 
zabaw w piasku.

Dla miłośników bujania przewi-
dziano nowe bujaki oraz podwójną 

huśtawkę z siedziskami kubełkowymi, 
zapewniającą bezpieczną i radosną za-
bawę nawet najmłodszym dzieciom.

Nowy plac zabaw będzie również 
miejscem wspierającym rozwój po-
znawczy. Znajdą się tam tablice eduka-
cyjno-manipulacyjne, skrzynie z zesta-
wem pojazdów i figurek zwierząt oraz 
zestaw dużych klocków piankowych.

\\\   Przestrzeń rekreacyjna
Zadbano również o komfort i 

ochronę przed słońcem – w przestrze-
ni rekreacyjnej pojawią się nowe stoły 
i duży parasol, a dodatkowego cienia 

z czasem dostarczą dwa duże klony i 
dziewięć krzewów, które zostaną po-
sadzone wokół placu.

Dzięki tej inwestycji plac zabaw 
przy żłobku stanie się jeszcze bardziej 
atrakcyjnym i bezpiecznym miejscem 
do zabawy i rozwoju dla najmłodszych 
dzieci w Górze Kalwarii.

Agnieszka Deja

\\\ GÓRA KALWARIA 

W połowie 2024 roku 
podpisano umowę na projekt 
nowego żłobka  
w Górze Kalwarii. Co dalej  
z inwestycją?

N owy żłobek miejski ma stanąć u 
zbiegu ulic Budowlanych i Zakal-

waria. W placówce opiekę znajdzie 90 
maluchów. Na budowę żłobka gmina 
pozyskała ponad 6,3 mln zł z Krajowe-
go Planu Odbudowy. W ubiegłym roku 
zlecono wykonanie projektu instytucji. 
Zgodnie z umową do marca 2025 roku 
wykonawca projektu miał przygotować 
dokumentację techniczną i pozwolenie 
na budowę żłobka. Na jakim obecnie 
etapie jest inwestycja?

– Jeśli chodzi o żłobek, czekamy na 
zakończenie zmiany planu zagospoda-
rowania przestrzennego, co ma nieba-
wem nastąpić. Wykonawca projektu 
ma czas do lipca, żeby przekazać nam 
dokumentację wraz z pozwoleniem na 
budowę. Wówczas od razu ogłaszamy 
przetarg, aby w połowie przyszłego 
roku obiekt był gotowy. Czas jest krót-
ki, ale robimy wszystko, żeby zdążyć 
– powiedział nam Piotr Chmielewski, 
zastępca Burmistrza Gminy Góra Kal-
waria.

RMK

Nowe atrakcje 
na placu zabaw 

Żłobek w przyszłym 
roku?

FO
T. 

CA
NV

A

FO
T. 

CA
NV

A



9NR 517 (13) 2 KWIETNIA 2025OCALIĆ OD ZAPOMNIENIA

P ierwszy dzień wiosny zainspirował 
mnie do pobiegania po Piaseczne 

przez dziesięciolecia i wygrzebania 
ze starej prasy informacji o mieszkań-
cach Piaseczna. Poszukałam informacji 
o tym czym żyli Piasecznianie, co sta-
nowiło ich codzienność, a co zabawę, 
wówczas gdy do życia budziła się przy-
roda. Zdjęcia Jacka Mrówczyńskiego, 
który w tym przypadku skierował 
swój aparat w stronę wschodnią mia-
sta inspirują do opowieści wiosennych. 

Zdjęcia pokazują ten kwartał miasta, 
który dziś wygląda inaczej, jest zabu-
dowany, ale jeszcze kilka dziesięcioleci 
wstecz jadąc kolejką grójecką do lub 
z Warszawy taki byśmy sielski widok 
zobaczyli, widok z odwieczną wieżą 
kościoła św. Anna. Od dzisiejszej ul. 
Wojska Polskiego a dawniej wału ko-
lejki grójeckiej, rozpościerały się pola 
gospodarzy Kazubków, Mirkowskich i 
Szafrańskich. Podmokłe łąki ze stawi-
kami i przepływająca przez nie rzeka 
stanowiły obszar o cudownej zieleni i 
niebywałym bogactwie fauny. Dziś tu 
mamy budynki, parkingi i zakłady rze-
mieślnicze.

Przenieśmy się do czasów, gdy 
jeszcze ten obszar zagospodarowywali 
tylko miejscowi rolnicy, a miasto ży-
ło swoim rytmem. A czym żyło? Zaraz 
opowiem, a że lubię, gdy w notatkach 
prasowych pojawiają się nazwiska zac-
nych mieszkańców, to też takie wiado-
mości przekażę.

\\\   Chleba  
naszego powszedniego,  
czyli piekarze  
w akcji

W 1915 roku prasa donosiła, że 
brak pieczywa w Warszawie staje się 
bardzo dotkliwy, przed piekarniami 
gromadziły się kolejki kupujących 
w nadziei otrzymania choć jednego 
bochenka, ale odchodzono z niczym. 
Zakłady Versailles zatrudniające 200 
pracowników wskutek niemożności 
otrzymania mąki zawiesiły wypiek pie-
czywa i ciast. Tymczasem w Piasecz-
nie kilku piekarzy, zdobywszy gdzieś 

trochę mąki zaczęli wypiekać chleb 
razowy. Ta informacja rozeszła się 
bardzo szybko, mieszkańcy Piaseczna 
i ludzie z okolicy, kupowali bochenki 
chleba po 15 kopiejek za funt. Wieść ta 
dotarła aż do rogatek mokotowskich 
skąd ruszyły piechotą tłumy po chleb. 
Nie dla wszystkich starczyło. Kto w tych 
czasach wypiekał w Piasecznie chleb? 
Być może pan Olszewski. W 1916 
roku meldowano o wypadku w jego 
piekarni. Otóż pracujący w piekarni w 
Piasecznie u piekarza Olszewskiego, 
56-letni Władysław Mrówczyński pie-
karz zamieszkały w Warszawie przy 
ul. Nowolipkach nr 75, spadł z pieca 
wysokości półtora pietra i potłukł się, 
złamał lewą nogę. Mrówczyńskiego 
odwieziono do szpitala św. Ducha w 
Warszawie.

\\\   Podarowała dom  
w Piasecznie

W lipcu 1897 r. hrabianka Ludwi-
ka Moriconi założycielka zakładu dla 
ubogich dziewcząt pozostających bez 
opieki bliskich (zakład pod wezwaniem 

św. Małgorzaty), ofiarowała dom w Pia-
secznie na użytek tegoż zakładu. Zakład 
istniejący do tej chwili w Warszawie 
przy ul. Fortowej nr 158 przeniesiony 
będzie do nowej siedziby w Piasecznie. 
Na zakład dla dziewcząt sypią się dat-
ki. Ciekawe wydarzenie ma miejsce w 
sali Doliny Szwajcarskiej, gdzie odbyło 

się przedstawienie na rzecz zakładu 
Moriconi. Pokazano farsę z udziałem 
znanych w Warszawie aktorów, cały 
dochód z biletów przeznaczono na Mał-
gorzatki. W 1899 r. w zakładzie było 40 
dziewcząt, zajmowały się rękodzielni-
ctwem. Uczyły się np. tkactwa, wyplata-

nia koszyków, wyplatania słomkowych 
kapeluszy, szewstwa, krawiectwa dam-
skiego i prowadzenia domu. Ksiądz 
Feliks Matulewicz apelował do miesz-
kańców aby zatrudniali dziewczęta do 
pracy, gdyż te po trzyletnim pobycie w 
zakładzie mogą być bardzo przydatne 
w gospodarstwie.

\\\   Krwawa rozprawa  
z bandytami  
na stacji kolejki

Są też w prasie informacje tragicz-
ne. Oto ta z maja 1907 r.:

 „Zamordowanie żandarma. Dzi-
siejszy dziennik podaje następujące 

szczegóły o zamordowaniu podofice-
ra żandarmerii na stacji Piaseczno: W 
sobotę, około godz.12- ej w południe, 
pociągiem z Góry Kalwarii przybył do 
Piaseczna podoficer żandarmerii Gon-
czarow, który ścigał sprawców napadu 
na urząd gminny w Kątach. Goncza-
row miał podejrzenie, że wśród osób, 
jadących tym pociągiem, są sprawcy 
napadu, to też udał się na stację w Pia-
secznie po miejscowego podoficera 
żandarmerii, nie znalazłszy go jednak, 
wziął z sobą młodszego strażnika i za-
brał go do pociągu. Skoro tylko Goncza-
row, wszedłszy do wagonu, zawołał: 
„Ręce do góry! Ze wszystkich stron 
rozległy się strzały i Gonczarow padł 
martwy” Napastnicy zaczęli uciekać, 
wyskakiwali z pociągu. Tymczasem 
do pościgu dołączyli żołnierze pułku 
Pułtuskiego, którzy jechali po zakupy, 
a także obsługa stacji. Bandyci rozbie-
gli się po okolicy, ukryli w lesie. Pogoń 
za nimi nie odpuszczała i dzięki temu 

ujęto kilku bandytów. W wagonie, któ-
rym jechali przestępcy pozostało kilka 
paczek, w których były np. książeczki 
paszportowe, cenne druki urzędowe i 
inne dokumenty”.

\\\   Samosąd nad bandytami
I tu dość dziwna wiadomość, dziw-

na, bo jak się wydaje akcja opisana w 
prasie jest zdecydowanie akceptowana 
przez dziennikarzy i obywateli miasta. 
Chodzi o to, że doszło do samosądu. W 
dzielnicy letniskowej Piaseczna gęsto 
zamieszkałej przez letników, ilość kra-
dzieży i napadów na mieszkańców pen-
sjonatów była zatrważająca. Napadano 
też na wozy rolników wiozących plony 
na targowiska, szczególnie do tego typu 
napadów doszło na szosie grójeckiej. 
Wśród mieszkańców Piaseczna zebrała 
się, jak ją nazywa dziennikarz, partia z 
miejscowej młodzieży i ustaliła kim są 
bandyci. Wyłapano kilku rzezimiesz-
ków, wywieziono do lasu i wychłosta-
no. Poinformowano też wychłostanych, 
że następnym razem nie skończy się na 
chłoście. No nie wiem co sądzić o takim 
wymierzaniu sprawiedliwości.  

\\\   Pożary
W Piasecznie z niewiadomej przy-

czyny spalił się spichlerz J. Szafrańskie-
go, ubezpieczony na 70 rubli. Wartość 
spalonego dobytku określono na 50 
rubli. W Leśno -Woli (Lesznowola, tak 
dziś piszemy), spaliły się u gospodarza 
J. Gagniewskiego sterty żyta. Prawdo-
podobnie podpalenia dokonał J. Kowal-
ski. W Piasecznie spaliły się zabudo-
wania Maruniewskiego i Felczyńskiej. 
Nad Jeziorką, w pobliżu mostu wybuchł 
ogień w stodole, płomienie przeniosły 
się na dom. Dzięki energicznej akcji ra-
tunkowej aptekarza p. Starzeńskiego 
ogień opanowano.

Tyle na dziś meldunków z Piasecz-
na. Dużo w nich ciekawych postaci, a 
nazwiska bohaterów do dziś są spoty-
kane w Piasecznie.

Małgorzata Szturomska

Zanim wyrosły mury  
– Piaseczno w wiosennym słońcu przeszłości
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Władysław Mzura Starzeński  
aptekarz i twórca piaseczyńskiej  
straży pożarnej

Notatka prasowa, taka tam tęsknota za kolejkami wąskotorowymi

Zdjęcie zrobione z wału kolejki grójeckiej w stronę wschodnią Piaseczna, z końca lat 60. XX w. 

Zdjęcie zrobione z wału kolejki grójeckiej w stronę wschodnią Piaseczna, z końca lat 60. XX w. 
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 OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 311) czytaj 
dalej ZRID, zawiadamiam, że w dniu 19 lutego 2025 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:
dla:  Zarządu Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno
obejmującą:   rozbudowę drogi powiatowej nr 2811W w miejscowości Borowina  

gm. Konstancin-Jeziorna oraz w miejscowości Solec gm. Góra Kalwaria;
Działki w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej, drukiem wytłuszczonym podano nr działek pod 
przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat Piaseczyński, drukiem podkreślonym 
podano nr działek pod inwestycję, w nawiasach podano nr działki po podziale, a po średniku nr 
działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu, oznaczone wg katastru 
numerami, 
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0010 Kawęczynek – Borowina, jednostka ew. 141802_5 
Konstancin-Jeziorna – obszar wiejski: 4, 3/5, 12/4, 43/1 (43/42; 43/43), 12/5 (12/6; 12/7),
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0040 Solec, jednostka ew. 141801_5 Góra Kalwaria – obszar 
wiejski: 106/8, 106/3 (106/9; 106/10)
Działki poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
działki, na których planowane jest wykonanie robót budowlanych związanych z budową lub 
przebudową sieci uzbrojenia terenu oraz działki, na których planowane jest wykonanie robót 
budowlanych związanych z budową lub przebudową innych dróg publicznych
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0010 Kawęczynek – Borowina, jednostka ew. 141802_5 
Konstancin-Jeziorna – obszar wiejski: 42, 43/43 (z dz. 43/1), 3/4
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0040 Solec, jednostka ew. 141801_5 Góra Kalwaria – obszar 
wiejski: 6/2, 105/3, 106/1

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Kancelarii Architektoniczno-Budowlanej na parterze 
Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, od pon. do pt.  
w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia  
w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.  

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. Nr rej. ARB.6740.1.6.2025.IP                             
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 2.04.2025 r.

POZIOMO: 13) sadzą i przesadzają; 
14) cieśnina między Zatoką Perską  
a Omańską; 16) Mróz, napisał „Kasację”; 
17) honorowo oddaje krew; 18) biblij- 
na klęska powodzi; 19) nie osobno;  
20) kursuje między piętrami; 21) w kus- 
kusie i krupniku; 22) ważna część sztuki 
wojennej; 24) większe od gawronów;  
25) córka Heroda Wielkiego; 30) zapa- 
lenie, nieżyt oskrzeli; 33) stolica Bran- 
denburgii; 36) francuskie bułki; 38) kraj  
z Hajfą i Tel Awiwem; 39) klejnoty z muszli  
małża; 40) ... Street, ulica Sherlocka 
Holmesa; 41) wał rozdzielający stawy; 
42) urządzenie mogące zastąpić baterie; 
44) stolica stanu New Jersey w USA; 
46) stan w USA ze stolicą w Denver;  
48) olejara żelazna inaczej; 52) inwen- 
cja, fantazja; 55) rokowania, negocjacje; 
58) narząd filtrujący krew; 59) inaczej  
o plakacie; 60) popularne pieczywo;  
61) matematyczna granica; 62) kablowe 
lub światłowodowe; 64) i Kongres, i Du- 
ma; 65) duże, szerokie drzwi; 66) z nich 
rodzynki.

PIONOWO: 1) marka amerykańskiego 
samochodu; 2) fragment tekstu; 3) reszt- 
ki z produkcji; 4) hinduistyczne święto 
światła; 5) wieloletnie, trwałe rośliny 
zielne; 6) pokrywa, osłona na kole; 7) no- 
szą je pływacy; 8) początek dnia, 
świt; 9) myjąca maszyna; 10) zielone 
warzywo; 11) dom ślimaka; 12) miasto 
z Koloseum; 15) jeden z apostołów;  
22) czekolady lub mnożenia; 23) naj- 
głębsze jezioro Afryki; 26) skrótowy zapis 
obrad komisji sejmowej; 27) mylone 
często z krokodylami; 28) cyfrowe bez 
klisz; 29) galowy, uroczysty ubiór męski; 
31) tytuł opery Moniuszki; 32) rubin bra- 
zylijski; 34) rzeka w Glasgow; 35) ujem- 
na strona rachunku; 36) warzywo na 
ćwikłę; 37) Nikołaj, autor “Rewizora”; 
43) Raymond, autor „Żegnaj, laleczko”; 
45) lotos dla botanika; 47) błona pokry- 
wająca jamę brzuszną; 49) dawny wio- 
słowy statek wojenny; 50) mleko i ser; 
51) poruszają się po nich planety; 52) do 
napędzania silników; 53) Abel, odkrywca 
Tasmanii; 54) przypodłogowa i progo- 
wa; 56) marynarze wraz z kapitanem;  
57) największa wyspa Bajkału; 60) wyspa 
z Nikozją; 63) McGregor, aktor brytyjski.

Litery z pól ponumerowanych 
od 1 do 30 
utworzą rozwiązanie:

      

INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria działając na podstawie art 35 ust. 1 ustawy z dnia  
21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (t.j.  Dz. U. z 2024 r. poz. 1145) informuje, 
że na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Góra Kalwaria, przy ul. 3 Maja 10 oraz na stronie 
internetowej www.bip.gorakalwaria.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce ogłoszenia dla 
Wydziału Gospodarowania Mieniem i Geodezji, zamieszczony został wykaz nieruchomości do oddania  
w dzierżawę, na okres do 10 lat:
1. Miasto Góra Kalwaria, obr. 12-01, część działki ewid. nr 3/3 o pow. 1000 m2, KW WA5M/00265777/4, 
położony przy ul. kard. Stefana Wyszyńskiego, w celu prowadzenia kuchni polowej.
Wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dn. 02.04.2025 r.

      

INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria działając na podstawie art 35 ust. 1 ustawy z dnia  
21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (t.j.  Dz. U. z 2024 r. poz. 1145) informuje,  
że na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Góra Kalwaria, przy ul. 3 Maja 10 oraz na stronie 
internetowej www.bip.gorakalwaria.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce ogłoszenia dla 
Wydziału Gospodarowania Mieniem i Geodezji, zamieszczony został wykaz nieruchomości do oddania 
w najem, na okres do 3 lat:
1. Miasto Góra Kalwaria, obr. 4-01, część działki ewid. nr 77, KW WA5M/00253253/8, najem lokalu  
o pow. 46,64 m2 oraz zaplecza lokalu o pow. 17,52 m2, położony przy ul. Pijarskiej 3, w celu prowadzenia 
działalności handlowej.
Wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dn. 02.04.2025 r.

Działamy na rzecz 
bezdomnych kotów i psów

fundacjazwierzokracja

    INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 1145 z późn. zm.) informuje, że na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej, zamieszczony został wykaz 
cz. nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonej do zbycia w drodze bezprzetargowej na rzecz 
dotychczasowych dzierżawców, dot. działki nr 1/453 z obrębu Linin II gm. Góra Kalwaria wraz 
z udziałem w działce drogowej nr  38 z obrębu Linin II gm. Góra Kalwaria.
Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 05.03.2025 r. do 26.03.2025 r. 
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni. 

Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec
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    INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1145 z późn. zm.) informuje, że 
na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz  
na stronie internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz obejmujący 
2m2 powierzchni budynku szkoły, stanowiącej własność Powiatu Piaseczyńskiego, położonej przy 
ulicy Dominikańskiej 9E w Górze Kalwarii, oznaczonej jako działki ewidencyjna nr 37/25 i 37/32 obręb 
1-02 przeznaczonej do oddania w najem na rzecz dotychczasowego Najemcy na okres 3 lat. 
Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 28.03.2025 r.
 Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec

Członek Zarządu Powiatu Piaseczyńskiego Katarzyna Strzelecka

    INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 1145 z późn. zm.) informuje, że na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości-
-Oferty dzierżawy, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonych  
do ponownego wydzierżawienia na rzecz dotychczasowych dzierżawców dot.: 

• części działki nr 15 z obrębu Linin II gm. Góra Kalwaria
• działki nr 14 z obrębu 01-04 m.Konstancin-Jeziorna

Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 02.04.2025 r. do 23.04.2025 r.  
oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 
21 dni. 

Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec

 DAM PRACĘ 

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych,  

również bez doświadczenia,  
konieczne prawo jazdy kat. B  

tel. 601 923 395 

 Zatrudnię kierowce kat.C+E na HDS 
Atrakcyjne warunki pracy i płacy.  
tel. 501 455 944

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36             

KUPIĘ 

 Antyki, Szkło Kolorowe, Obrazy,  
Porcelanę, Militaria, Biżuterię PRL-u,  
Figurki, Rzeźby, Ozdoby Choinkowe,  
Monety, Medale, Kolekcje, Pikasiaki, 
Grzegorz, 697 033 983

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418             

SPRZEDAM

 Przyczepka rowerowa podwójna 
3w1/2dzieci/2pieski, podwójny  
wózek, fabrycznie nowy nieużywany, 
sprzedam albo zamienię na 1 osobowy  
o 3 funkcjach, 22 2511553 

 Meble w dobrym stanie do salonu,  
jadalni, kuchni i dwie sypialnie robione 
na zamówienie w latach 90-tych  
tel. 605 31 51 71

 Meble różne z lat 50-tych - część  
wymaga renowacji tel. 605 31 51 71      

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

 WYCINKA DRZEW Z PODNOŚNIKA  
KOSZOWEGO 15M, RĘBAK, USŁUGI  
MINIKOPARKAMI 2 I 3 TONY, KOPARKO-
-ŁADOWARKA, PORZĄDKOWANIE  
TERENÓW ZIELONYCH, WYBURZENIA,  
NIWELACJA TERENU TEL. 537 537 450

OGRODY-PROJEKTOWANIE,  
URZĄDZANIE, PIELĘGNACJA,  

www.apark.pl, tel.: 512 462 661 

 Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, KIEROWNIK  
BUDOWY, tel. 695 451 655

 Zapraszamy do nowego warsztatu  
samochodowego, ul. Pokojowa 14,  
Otwock, tel. 724770068  

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel. 694 910 163

 Kuchnie, szafy, garderoby, meble  
na wymiar, cięcie na CNC drewno, MDF, 
plexi, tel. 501020572 

 Deska tarasowa - układanie i materiał, 
deska kompozytowa, deska drewniana 
tel. 603 896 888

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej,  
mycie okien 508 65 20 30 

 Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

 Malowanie i czyszczenie elewacji,  
naprawa tarasów, balkonów i balustrad 
tel. 603 896 888

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Malowanie, ocieplanie budynków  
tel. 604 938 861 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

 Przeprowadzki tel. 505 591 721           

 Dach - Awaria?... Dzwoń  
- 530731484 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Anteny, Internet, Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501700315

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Hydraulik, złota rączka,  
tel. 733159220

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Cyklinowanie, Parkiety 502514388

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Wywóz gałęzi 519874891 

 Spawanie, tel. 608 030 808

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje.  

Tel. 608 030 808 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

Glazura, remonty, tel. 609 926 758

 Dachy, naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Renowacja mebli, tel. 510 266 143

 Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

 Ocieplenia, elewacje,  
tel. 730 358 998

 Pokrycia dachowe,  
tel. 730 358 998  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 OSIEDLE INVERSO – nowe mieszkania, 
Warszawa-URSUS, Ul. Słupska 39,  
tel. 668 970 970

 Działka leśna 3000 m2, Prażmów,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

 Działki budowlane 800 m2,  
1200 m2 k. Prażmowa, tel. 602 770 361, 
791 394 791

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Lokal 32 m2 ul. Młynarska 17  
w Piasecznie do wynajęcia. 504212677

AUTO-MOTO KUPIĘ

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300    

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111    

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

    INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 1145 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.: 

1)  wynajęcia w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony część działki nr 14/58, obr. 17  
m. Piaseczno, poł. przy ul. Puławskiej, o pow. 25 m2 z przeznaczeniem pod wiatę śmietnikową, na 
rzecz dotychczasowego Najemcy,

2)  wynajęcia w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony część działki nr 18/3, obr. Zalesie 
Górne gm. Piaseczno, poł. przy ul. Granicznej, o pow. 70 m2, z przeznaczeniem pod teren zieleni 
i ciąg komunikacyjny.

Wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia, tj.  
od dnia 02.04.2025 r. 

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno
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\\\ POWIAT 

Szybki rzut oka na to,  
co w ostatnich dniach działo 
się w sporcie w powiecie 
piaseczyńskim.

P owroty i pożegnania na lokalnych 
boiskach, a także radość z sukce-

sów piaseczyńskich zawodniczek.  

\\\   Powrót „Kosy”
Hit transferowy w A-klasie – do 

drużyny seniorów Kosy Konstancin 
dołączył były reprezentant Polski Ja-
kub Kosecki. Syn założyciela klubu – 
niegdyś świetnego piłkarza Romana 
Koseckiego – właśnie w Konstancinie 
stawiał swoje pierwsze piłkarskie kro-
ki, a w ciągu swojej kariery występo-
wał między innymi w takich klubach 
jak: Legia Warszawa, Lechia Gdańsk, 
Śląsk Wrocław, turecki Adana Demir-
spor czy Cracovia. Największe suk-
cesy odnosił oczywiście ze stołeczną 
ekipą, 3 razy sięgając po mistrzostwo 
Polski. Ostatnio reprezentował barwy  
KS Raszyn.

Debiut „Kosy” w A-klasie przypadł 
na pierwsze ligowe spotkanie konstan-
cinian w rundzie wiosennej. W sobo-
tę na stadionie przy ulicy Bielawskiej 
ich rywalem był KS Hubertus Zalesie 
Górne. Gospodarze zwyciężyli 1:0 po 

bramce Aleksa Złotkowskiego. Kosecki 
nie dograł meczu do końca.

– Jakub Kosecki grał z wielkim 
zaangażowaniem. Po wcześniejszych 
faulach i nieodgwizdaniu rzutu karne-
go nie mógł się pogodzić z decyzjami 
sędziów, został upomniany dwa razy 
żółtą kartką, czego następstwem była 
czerwona. W osiemdziesiątej minucie 
opuszcza boisko – relacjonowała strona 
Kosa Konstancin seniorzy na Facebo-
oku.

Warto dodać, że poza pomocni-
kiem konstanciński klub w przerwie 
zimowej ściągnął do siebie również 
trzech innych piłkarzy, wychowanków 
– 19-letniego Michała Bryszewskiego, 
który jeszcze niedawno występował w 
barwach III-ligowej Pilicy Białobrzegi, 
18-letniego Filipa Filipiuka z Zamienia 
i jego rówieśnika Maksymiliana Redę z 
OKS Startu Otwock.

W innych spotkaniach A-klasy 
rezerwy MKS Piaseczno pokonały na 
wyjeździe 5:1 KS II Raszyn, Jedność Ża-
bieniec wygrała 2:0 na stadionie prze-
ciwnika ze Spartą Jazgarzew, zaś Perła 
II Złotokłos podzieliła się punktami z 
City Wilanów, remisując 2:2.

W następnej kolejce czekają nas 
starcia: Kosy z Przyszłością Włochy 
(sobota 11:00 w Warszawie), Sparty 
ze Świtem Warszawa (sobota 11:00 w 
Warszawie), UKS-u Tarczyn z MKS II 

Piaseczno (sobota 13:00 w Tarczynie), 
rezerw Perły z KS SEMP Warszawa (so-
bota 16:30 w Złotokłosie), a także Hu-
bertusa z Sarmatą Warszawa (niedziela 
12:00 w Wólce Kozodawskiej).

\\\   Okręgówka  
bez Zamienia

Smutne wiadomości płyną do nas 
z drużyny SRS Zamienie, która w obec-
nym sezonie jako beniaminek wystę-
powała w rozgrywkach ligi okręgowej. 
Celowo użyty został tutaj czas przeszły, 
ponieważ klub wycofał się ze zmagań 
na tym szczeblu.

– Drodzy Kibice, przychodzimy 
dzisiaj do Was z ważnym komunika-
tem, po długich rozmowach podjęliśmy 
decyzję o wycofaniu drużyny seniorów 
z ligi ze skutkiem natychmiastowym. 
Niestety różne czynniki zewnętrzne i 
wewnętrzne z którymi się mierzymy 
nie pozwalają nam utrzymać jedno-
cześnie rozwijającej się Akademii i dru-
żyny seniorów na poziomie ligi okrę-
gowej – poinformował klub w swoim 
oświadczeniu. – W pełni rozumiemy, 
że ta decyzja wpływa na wizerunek i 
postrzeganie naszego Klubu, jednak by-
ła ona niezbędna, żeby nie ucierpiała 
jakość szkolenia w naszej Akademii, a 
to jest w tej chwili dla nas priorytetem. 
Trenuje już z nami prawie 150 młodych 
zawodników i chcemy, żeby mieli jak 

najlepsze warunki do rozwoju, a w 
przyszłości nasza odbudowana druży-
na seniorów mogła bazować właśnie na 
wychowankach.

W związku z powyższym zaplano-
wane na niedzielę starcie z Okęciem 
Warszawa oczywiście się nie odbyło. 
W tej chwili w rozgrywkach rywalizują 
jeszcze cztery ekipy z powiatu piase-
czyńskiego – wicelider tabeli Perła Zło-
tokłos (w ten weekend zwycięstwo 4:0 
z Progresem Warszawa), Korona Góra 
Kalwaria (przegrana 1:4 na wyjeździe 
z Deltą Warszawa), Laura Chylice oraz 
Orzeł Baniocha (w ich starciu Orzeł 
zwyciężył 3:1 w Chylicach).

\\\   Srebro w Wilanowie
W miniony weekend zawodniczki 

z rocznika 2012 i młodsze klubu KS 
Victoria Piaseczno wzięły udział w I 
Wilanowskim Turnieju Piłki Ręcznej 
Dziewcząt. Piasecznianki spisały się re-
welacyjnie, sięgając po srebrny medal!

W całym turnieju Victoria prze-
grała tylko jeden mecz i było to fina-
łowe starcie z UKS SMS Wybicki Kielce 
(7:18). W drodze do najważniejszego 
starcia udało im się pokonać między 
innymi 18:17 w półfinale UKS Wilano-
wię Warszawa i 11:9 w ćwierćfinale 
KPR Białystok.

Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie weekendu
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Ogromne brawa dla piłkarek ręcznych z Piaseczna!


